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Tritium OLP-terrein 

 

 

Geachte dames en heren, 

 

 

Op dinsdag 25 april 2017 heeft in het Noordhollands Dagblad een artikel gestaan over de 

lekkage van tritium op het NRG-terrein in Petten. Naar aanleiding van dit artikel heeft de 

fractievoorzitter van VVD, de heer J. van de Beek, aan mij gevraagd of de informatie in dit artikel 

klopt. Ik heb hierover gesproken met de ANVS (Autoriteit Nucleaire Veiligheid en 

Stralingsbescherming), de landelijke toezichthouder nucleaire installaties. 

 

Kamerbrief over sanering tritiumverontreiniging  

Wat in het artikel staat klopt. Het artikel is gebaseerd op informatie uit de kamerbrief van 18 april 

2017 (zie bijlage; kopje “Sanering tritiumverontreiniging op de Onderzoekslocatie Petten”). Om 

de tritiumverontreiniging te verwijderen, is NRG in februari 2013 gestart met saneren door het 

oppompen van grondwater. Op 3 maart 2014 is door de minister van Economische Zaken een 

interventiebeschikking genomen. Hierin staat een saneringsnorm van 100 Becquerel per liter 

(Bq/L) tritium buiten het OLP-terrein. De afgelopen jaren is gemeten hoe hoog de concentraties 

tritium in het grondwater waren en hoe de stroming van het grondwater was. Naar aanleiding 

hiervan is tot tweemaal toe de saneringswijze bijgesteld en is het netwerk voor het monitoren van 

het grondwater uitgebreid. Zowel de grondwaterstroming als het effect van de sanering blijkt 

anders dan verwacht. NRG verwacht dat de saneringsnorm van 100 Bq/L in of na 2018 

overschreden zal worden. Het RIVM onderschrijft dit. Eventueel mitigerende maatregelen kunnen 

dit niet voorkomen, zijn zeer kostbaar en invasief. Dit is voor NRG aanleiding geweest om op 28 

februari 2017 een verzoek in te dienen bij de ANVS tot wijziging van de interventiebeschikking. 

 

Risico’s volksgezondheid 

In opdracht van de ANVS heeft het RIVM onderzocht wat de risico’s van de tritiumverontreiniging 

voor de volksgezondheid zijn. Volgens het RIVM zijn de radiologische risico’s voor onze inwoners 

en het milieu buiten het OLP-terrein verwaarloosbaar, ook in het geval van zeer onwaarschijnlijke 

scenario’s. De verwachting is dat in de praktijk de tritiumconcentratie buiten het OLP-terrein veel 

lager zal zijn dan op het OLP-terrein zelf. Dit komt doordat een sterke verdunning op zal treden 

door menging met sloot- en regenwater. Ook is de totale hoeveelheid tritium in het grondwater 

buiten het OLP-terrein relatief klein. Bijvoorbeeld kleiner dan de wettelijke vrijstellingsgrens voor 

lozingen van tritium naar de lucht of naar het openbaar riool. Hierdoor zal een eventuele 

besmetting buiten het OLP-terrein altijd beperkt blijven tot een heel klein gebied en bovendien 

snel afnemen. 

 

Nieuwe interventiebeschikking 

Naar aanleiding van het verzoek van NRG de interventiebeschikking te wijzigen, heeft de ANVS 

vorige week de interventiebeschikking herzien. In deze beschikking staat een hogere 
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saneringsnorm. Dit besluit wordt deze week gepubliceerd: maandag 8 mei 2017 in Staatscourant 

en woensdag 10 mei 2017 in het Schager Weekblad. Ook deze nieuwe hogere saneringsnorm is 

qua risico’s voor onze inwoners buiten het OLP-terrein verwaarloosbaar. De ANVS gaat er vanuit 

dat buiten het OLP-terrein geen sanering nodig zal zijn om aan deze nieuwe norm te voldoen. 

NRG zal nog een tijdje met de sanering op het eigen terrein doorgaan op die plekken waar de 

tritiumconcentratie in het grondwater veel hoger is dan wel boven de saneringsnorm uitkomt.  

 

Kortom, er is een (hele) kleine hoeveelheid tritium buiten het OLP-terrein gekomen, maar die blijft 

onder de norm van 100 Bq/L uit de interventiebeschikking van 2014. Al het tritium buiten het OLP-

terrein verwijderen kan alleen als al het grondwater wordt verwijderd; dit is volgens de ANVS 

echter niet mogelijk en ook niet nodig aangezien de concentratie onder de norm blijft en de 

risico’s voor de inwoners en het milieu onbeduidend zijn.  

 

Woensdag 7 juni 2017 vindt de informatiebijeenkomst bij NRG plaats voor raadsleden, 

staatsleden en Tweede Kamerleden. Er is dan gelegenheid om hierover vragen te stellen aan de 

ANVS.  

 

 

Namens het college van burgemeester en wethouders,  

De portefeuillehouder,  

 

Marjan van Kampen - Nouwen 
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Afbeelding 1. Krantenknipsel NHD d.d. 25 april 2017 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


